
Protokół Nr XIII.2011 
z sesji Rady Gminy Górzyca  

odbytej w dniu 28 października 2011 r.   
 

Przewodniczący Rady Gminy p. Krzysztof Bańka o godzinie 1300 otworzył 
sesję i po powitaniu radnych oświadczył, że zgodnie z listą obecności na sesji 
obecnych jest 13 radnych, co pozwala na  podejmowanie prawomocnych 
uchwał. Powitał radnych, zaproszonych gości, przedstawicieli jednostek 
organizacyjnych gminy oraz pracowników Urzędu Gminy /listy obecności 
stanowią załącznik do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady zapytał, czy radni wnoszą inne propozycje do porządku 
obrad sesji.  
 
Radni nie zgłosili innych propozycji do porządku obrad sesji w związku z czym 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad: 
 
Porządek obrad:  
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 
3. Informacja Wójta Gminy z działalności Wójta w okresie 

międzysesyjnym. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIV/97/08 Rady 

Gminy Górzyca z dnia 29 lutego 2008 r. w sprawie przyjęcia „Programu 
usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest dla Gminy Górzyca”. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zasad dofinansowania zadań związanych               
z usuwaniem wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Górzyca. 

6. Informacja Wójta Gminy Górzyca o stanie realizacji zadań oświatowych 
za rok szkolny 2010/2011, oraz sprawozdanie z wykonania budżetu 
oświaty za 9 miesięcy 2011 r.  

7. Informacja Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy                        
o oświadczeniach majątkowych osób zobowiązanych przepisami. 

8. Prezentacja uczniów Niepublicznej Szkoły Podstawowej z Oddz. 
Przedszkolnymi w Pamięcinie – Szkoły Filialnej w Żabicach pt. „Słabe              
i mocne strony gminy”. Projekt: „Z Małej Szkoły w Wielki Świat”. 

9. Przyjęcie protokołu XII sesji Rady Gminy Górzyca. 
10. Interpelacje radnych Rady Gminy. 
11. Wolne wnioski i informacje. 
12. Zakończenie obrad XIII sesji Rady Gminy. 
 

Realizacja porządku obrad: 
 

 



Ad. 1 i 2 
Zrealizowano na wstępie. 
 
Ad. 3 
Informacja Wójta Gminy z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
Informacje przedstawił i omówił Wójt Gminy Robert Stolarski/ inf. stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 4 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIV/97/08 Rady Gminy 
Górzyca z dnia 29 lutego 2008 r. w sprawie przyjęcia „Programu usuwania 
azbestu i wyrobów zawierających azbest dla Gminy Górzyca”. 
 
Pani Anna Kwiek Insp. ds. ochrony środowiska i gosp. wodnej przedstawiła               
i omówiła projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIV/97/08 Rady 
Gminy Górzyca z dnia 29 lutego 2008 r. w sprawie przyjęcia „Programu 
usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest dla Gminy Górzyca”.                  
W uzasadnieniu poinformowała, że na podstawie art. 16 ust. 1 pkt 2 ustawy             
z dnia 20 listopada 2009 r. o zmianie ustawy – Prawo ochrony środowiska  oraz 
niektórych innych ustaw (Dz.U. z 2009 r. Nr 215 poz. 1664) z dniem 1 stycznia 
2010 r. zostały zlikwidowane gminne fundusze ochrony środowiska                        
i gospodarki wodnej.   
 
Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził, że opinia komisji rozwoju 
gospodarczego gospodarki komunalnej w dniu  24 października 2011 r.  była 
pozytywna i otworzył dyskusję. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że z uwagi na brak  dyskusji poddaje 
pod głosowanie jawne projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 
XIV/97/08 Rady Gminy Górzyca z dnia 29 lutego 2008 r. w sprawie przyjęcia 
„Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest dla Gminy 
Górzyca”. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ww. uchwała Nr XIII.66.2011 
została podjęta 13 głosami „za” /uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 5 
Podjęcie uchwały w sprawie zasad dofinansowania zadań związanych                
z usuwaniem wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Górzyca. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Pani Anna Kwiek Insp. ds. ochrony 
środowiska i gosp. wodnej. W uzasadnieniu poinformowała, że program 

 



usuwania azbestu  i wyrobów zawierających azbest dla Gminy Górzyca podjęty 
Uchwałą Nr XIV/97/08 Rady Gminy Górzyca z dnia 29 lutego 2008 r. 
przewiduje, iż proces usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest, 
zgodnie z zapisami krajowego programu, powinien być zakończony w 2032 r.. 
Zgodnie z obowiązującymi przepisami usuwanie wyrobów zawierających azbest 
może być realizowane wyłącznie przez specjalistyczne firmy posiadające w tym 
zakresie odpowiednie uprawnienia. Z uwagi na uwarunkowania prawne i 
wysokie koszty usuwania oraz unieszkodliwiania wyrobów zawierających 
azbest niezbędne jest udzielenie na to zadanie pomocy finansowej dla osób 
fizycznych. W związku z powyższym do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Zielonej Górze zostanie złożony wniosek           
o udzielenie dofinansowania z WFOŚiGW w Zielonej Górze                                   
w zakwalifikowanym koszcie zadania wynosi 85%, a pozostałe co najmniej 
15% będzie stanowiło niezbędny wkład własny mieszkańców.  
 
Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził, że opinia komisji rozwoju 
gospodarczego gospodarki komunalnej w dniu  24 października 2011 r.  była 
pozytywna i otworzył dyskusję. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że z uwagi na brak  dyskusji poddaje 
pod głosowanie jawne projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 
XIV/97/08 Rady Gminy Górzyca z dnia 29 lutego 2008 r. w sprawie przyjęcia 
„Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest dla Gminy 
Górzyca”. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ww. uchwała Nr XIII.67.2011 
została podjęta 13 głosami „za” /uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 6 
Informacja Wójta Gminy Górzyca o stanie realizacji zadań oświatowych za rok 
szkolny 2010/2011, oraz sprawozdanie z wykonania budżetu oświaty za 9 
miesięcy 2011 r.  
 
Informację Wójta Gminy Górzyca o stanie realizacji zadań oświatowych za rok 
szkolny 2010/2011, oraz sprawozdanie z wykonania budżetu oświaty za                 
9 miesięcy 2011 r. przedstawiła i omówiła Mł. Ref. ds. oświaty Magdalena 
Kowaleczko oraz z informacje dotyczące budżetu poszczególnych szkół 
przedstawiła Gł. księgowa oświaty Joanna Maczulis. 
 
Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził, że opinia komisji sfery socjalnej      
w dniu  24 października 2011 r.  była pozytywna i otworzył dyskusję. 
 

 



Radny Krzysztof Urbański spytał co z „programem naprawczym” w szkołach, 
czy wpłynął na polepszenie wyników nauczania? 
Wójt Gminy odpowiedział, że każda placówka oświatowa w sytuacji gdy 
osiągnęła niższe wyniki egzaminacyjne od średniej w województwie jest 
zobligowana przez Kuratora Oświaty do opracowania „programu naprawczego”. 
Ostatnie egzaminy wskazują, że efekty nauczania są widoczne i lepsze od 
ostatnich. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że z uwagi na brak dalszej  dyskusji 
poddaje pod głosowanie jawne Informację Wójta Gminy Górzyca o stanie 
realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2010/2011, oraz sprawozdanie z 
wykonania budżetu oświaty za 9 miesięcy 2011 r.  
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, informacja została przyjęta 12 
głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” /informacja stanowi załącznik 
do protokołu. 
 
Ad. 7 
Informacja Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy o oświadczeniach 
majątkowych osób zobowiązanych przepisami. 
 
Przewodniczący Rady Gminy  przedstawił informację dotyczącą analizy 
oświadczeń majątkowych radnych Rady Gminy Górzyca. Odczytał również 
analizę oświadczeń majątkowych Przewodniczącego Rady Gminy i Wójta 
Gminy sporządzoną przez Wojewodę Lubuskiego / informacje stanowią 
załącznik do protokołu. Poinformował, że Naczelnik Urzędu Skarbowego                
w Słubicach, właściwy do analizy oświadczeń majątkowych osób 
zobowiązanych jeszcze jej nie  przedłożył.   
 
Wójt Gminy Robert Stolarski odczytał analizę oświadczeń majątkowych 
Kierowników i Dyrektorów jednostek organizacyjnych gminy. 
 
Ad. 8 
Prezentacja uczniów Niepublicznej Szkoły Podstawowej z Oddz. 
Przedszkolnymi w Pamięcinie – Szkoły Filialnej w Żabicach pt. „Słabe                   
i mocne strony gminy”. Projekt: „Z Małej Szkoły w Wielki Świat”. 
 
Uczniowie  przedstawili multimedialną prezentację pt. „Słabe i mocne strony 
gminy”. Projekt: „Z Małej Szkoły w Wielki Świat”. Po prezentacji 
Przewodniczący Rady Gminy otrzymał do zapoznania się i analizy 
sprawozdanie z realizacji projektu, które stanowi załącznik do protokołu. 
 
Godz. 1345 Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę w obradach sesji. 

 



Godz. 1355 Przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady sesji – obecnych jest 
13 radnych. 
 
Ad. 9 
Przyjęcie protokołu XII sesji Rady Gminy Górzyca. 
 
Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy radni zgłaszają uwagi do 
protokołu z obrad XII sesji Rady Gminy. 
 
Radni nie zgłosili uwag do protokołu i w wyniku głosowania jawnego protokół 
Nr XII.2011 został przyjęty jednogłośnie 13 głosami „za”. 
 
Ad. 10 
Interpelacje radnych Rady Gminy. 
 
- Radny Ryszard Dębiński w komentarzu do prezentacji uczniów stwierdził, że 
rzeczywiście młodzież przedstawiła w sposób bardzo bezpośredni słabe strony 
Gminy. Stwierdził, że są problemy znane samorządowi, niektóre spowodowane 
są problemami finansowymi jak również działaniami samych mieszkańców 
Gminy.  
 
- Radny Krzysztof Urbański stwierdził, że na kolejnej sesji będziemy 
podejmowali uchwały okołobudżetowe i przewiduje się duży wzrost podatku 
rolnego. Sytuacja w rolnictwie jest trudna i bieżący rok obfitował w różne 
zdarzenia atmosferyczne niekorzystne dla rolnictwa. Radny spytał czy możliwe 
sporządzenie informacji na temat szkód powstałych w rolnictwie i form pomocy 
i wsparcia z różnych źródeł jakie rolnicy otrzymali. Radny obawia się czy 
rolnicy poradzą sobie z płatnością podatków w roku 2012. 
 
- Radny Rafał Baran spytał czy prace związane z wymianą opraw oświetlenia 
ulicznego w Czarnowie zostały już zakończone, bo przy ul. Środkowej 
obserwuje brak oświetlenia. 
Wójt Gminy odpowiedział, że prace związane z wymianą opraw 
oświetleniowych w Czarnowie zostały już zakończone i wykonano je zgodnie z 
projektem. 
 
- Radna Janina Bryl złożyła wniosek w imieniu mieszkańców miejscowości 
Żabice i Czarnów o zamontowanie pachołków drogowych na poboczu drogi 
powiatowej Górzyca-Czarnów przez Zarząd Dróg Powiatowych do grudnia 
2011 r. / kopia wniosku stanowi załącznik do protokołu. 
Wójt Gminy odpowiedział, że prowadzimy już rozmowy i ZDP zapewnia, że te 
czynności zostaną wykonane. Przygotowujemy formalny wniosek w tej sprawie. 
 

 



Ad. 11 
Wolne wnioski i informacje. 
 
- Radny Ryszard Dębiński złożył wniosek o ujęcie w projekcie budżetu na 
2012 rok wydatku na naprawę muru na cmentarzu komunalnym w Górzycy. 
 
- Radna Anna Wasilewska poprosiła o wykonanie poręczy przy podejściu na 
peron dworca PKP w Górzycy. Stwierdziła, osoby starsze i niepełnosprawne 
mają duży problem z poruszaniem się tam. Droga jest złej jakości i lekko pod 
górę. 
Wójt Gminy odpowiedział, że nie jest to nasz obiekt, ale postaramy się 
wykonać tam barierki. 
 
Ad. 12 
Zakończenie obrad XIII sesji Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady  - z uwagi na wyczerpanie porządku obrad oraz brak 
dalszej dyskusji zamykam obrady sesji / godz. 1440. 
 

 
Przewodniczący Rady Gminy 
(-) Krzysztof Bańka 
 
 

Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała Grażyna Markowska. 

 
 

 


